
VISŲ SALIŲ PROLETARAI, VIENYKITĖS!

FTTTAIICtJS
IGNALINOS ATOMINĖS ELEKTRINES PARTINIO, LKJS, PROFSĄJUNGOS KOMITETŲ IR ADMINISTRACIJOS ORGANAS

Laikraštis įkurtas 1988 m. birželio'28 d. Nl - H (32) & 1989 m. kovo 17 d. Penktadienis Kaina I kap.
j m u. . v

-•-•i ii.rssKM

Dalyvavimui mitinge Klai
pėdoje,
intcrjudejimo Klaipėdos ta
ryba
—Jednosr, Ignalinos AE 
administracija išskyrė au
tobusą.. Eilinį kartą blogai 
buvo pranešta: išvykimo 
išvakarėse užmiršome apie 
tai paskelbti . kolektyvinės 
sutarties svarstymo Konfe
rencijoje. Ko rezultate, 
autobusas išvyko pustuštis, 
vyko tik 18 elektrinės dar
buotojų.

PRAĖJUSIĄ
SAVAITĘU Z SAVO T E i S E S kalbos

sprendimas ir jo turinys 
— pais demokratiškiausias. 
Nejaugi šiems asmenims 
iš tikrųjų neaišku, kad 
turinio trumpumas ir bend
ri žodžiai vietose sakoma 
savo nuožiūra.

neskubotas
kurį organizavo

„Vienybė—Jedinstvo
APMĄSTYMAI PASIBAIGUS AUTINGUI, 

KLAIPĖDOJE DEL „NE-LIETUVIU“, 
GYNIMO.

KURIS)VYKO VASARIO 19 D. 
GYVENAN CIŲ LIETUVOJE, TEISIŲ Praėjusią savaitę 

tabdymų ir galingumo su
mažinimų nebuvo. Abu blo
kai dirbo stabi-Iiai, 1250 
MW elektros apkrovimu. 
1989 m. kovo G—12 die
nomis' išmetamos j at-mos- 
ferą radioaktyvios medžia
gos sudarė: [nertinių ra
dioaktyvių dujų — 10,5— 
13 proc. leistinos normos 
(ln), ilgaamžių radlonuklidų 
— 0,8—1 proc. In, 13I-o 
jodo 1,7—16 proc. ln.

Gama spindulių fonas 
Sniečkaus 
9—11 mikro R/lt.

sus

kiai suprato, palaikydami 
žvalumą pasisakančiųjų ir 
rodydami sutikimą audrin
gais plojimais, nesutikdami 
triukšmavo, švilpė.

— Kada meilė Tėvynei 
perauga, vystosi naciona
lizmas;

inones- Atėjo laikas, kada 
iš padarytų klaidų reikia 
mokytis.

Štai toks vyko pokalbis. 
Milingo dalyviai reikalavo 
pašalinti iš partijos tuos 
komunistus, kurie agituoja 
Lietuvą išstoti iš TSRS su- . 
dėties; politiškai įvertinti 
įvykius Respublikoje.

Klaipėdos miesto Vykdo
mojo komiteto pirmininkas 
A. Žalys mėgino įrodyti, 
kad priimtas „įsakas“ pats 
deinokraštjškjausias ir tei
singas, kad jame nėra jokio 
spaudimo kitoms lamoms, 
dalyviai nutraukė jo žodžius 
šūksniais,
Pabaigai

kryptimi. Jo kalbą taip pat 
nutraukė švilpimu ir nepasi
tenkinimo šūksniais. Kada 
jis rusų kalba pradėjo pasa
koti. kaip jo pasenusią mo
tiną įžeidė ir neužleido 
vielos atsisėsti autobuse, 
susirinkusieji nedavė jam 
daugiau kalbėli. Šią ..pasa
ką" aš asmeniškai girdė
jau iš atskirų žmonių gal 
jau kokius keturis kartus.

35 tūksl. Sniečkaus gy
ventojų vardu susirinku
sius į mitingą sveikino 
Vilniaus aukštosios parti
nės mokyklos klausytojas 
V. Dranikas.

Kaip Sniečkaus. Vilniaus, 
Klaipėdos mitingų dalyvis, 
aš atkreipiau dėmesį į 
sekantį:

1. Tūkstančiai Lietuvos 
gyventojų susirūpinę * tuo. 
kas vyksta Respublikoje per 
paskutinius 2—3 mėnesius*

2. Pasisakant mitinguose 
ir spaudoje. Respublikos 
atstovai stengiasi įtikinti, 
kad Įsako priėmimas dėl

Daugiatūkstantiniai 
mitingai, pravesti vasario 
2 d. Sniečkuje, vasario 12 
d. Vlniuje, vasario 19 d. 
Klaidėdojc, parodė visiems 
gyventojams. Respublikos 
vyriausybei, kad demokra
tija ir persitvarkymas Lic- 
iuvoje pavojuje, kad ..Vie
nybė" Lietuvos politinėje 
arenoje turi žymią jėgą, su 
kuria reikia skaitytis*

4. Tarybiniai ir partiniai 
vadovai, pasisakantys mi
tinguose. pasirodė nepasi
ruošė esamos situacijos 
valdymui. Tai reikia atkreip
ti dėmesį pravedant ir bū
simą rinkimų kampaniją.

V. Stulovas 
Elektrinės valdybos par

tinės organizacijos sekreto
rius

3.

Klaipėda mus sutiko 
^Binulkiu ir įkyriu lietumi, 
^^saltii vėju. Mieste gyvena

— Lietuvos liaudies dau
gumai nereikalinga nacio
nalinė nesantaika. Lietu
vos liaudis už draugystę 
tarp kitų tautų. Ji supras, 
kad kairioji „Sąjūdžio“ 
pusė tempia jį ne ten. 
Kritikuojant musų trūku
mus, kritikuojami socalizino 
pagrindai, žodžiai „Socializ*- 
mas“, „draugas", „tarybinė 
Lietuva". Šiuos žodžius 
vengia ištarti netgi Lietu
vos partijos ir vyriausybės 
vadovai;

201 tuksi, žmonių, is jų 
nelietuvių daugiau kaip 80 
tukst* žmonių. Mitinge, 
musiji, paskaičiavimu, daly
vavo ne mažiau 20—25 
tuksi, žmonų. ELTos in
formacija šiuo • klausimu 
laikraštyje „Sovetskaja Lil- 
va“, Nr. 44, 1989 m. vasa
rio 21 d- nepilna, kažkiek 
netgi . iškreiptą.

Mitingas buvo praveda
mas' sir plakatais: „Biurok
ratams — nc‘‘, „Reali ly
gybė tautoms“, ,,Už realią 
dvikalbystę"; „Neleisti 
stoti Lietuvai iš TSRS“. 
Pasisakantys kalbėjo rusų, 
lenkų ir lietuvių kalbomis. 
Dalyviai šias kalbas pui-

gy ve avietėje

Rinkiminės apylinkės Nr. 
109/21, agitpunktas — mo
kykla Nr. 2 ir Nr. 111/23, 
agitpunktas -— klubas „Or
bita" dirba kasdien, nuo 7 
iki 21 valandos, išskyrus 
sekmadienį. Šeštadienį nuo 
10 iki 13 valandos. Kvie
čiami rinkėjai sąrašų sutik-, 
rinimui.

Informacija tel.: 32150 
— apylinkė Nr. 109/21; 

31432 — apylinkė Nr. 111/23.

švilp i m u 
pasa

kė: „Aukščiausia žodžio
„internacionalizmas" esmė 

— tautos teisė išstoti iš 
šalies sudėties“. Šie žodžiai 
taip pat buvo sulikti triukš
mu*

jis

—- Respublikos vyriausy-. 
be padarė daug • klaidų: 

iš-.' apleista iniciatyva, ji nusi
leidžia ekstremistiniam. 
„Sąjūdžio“ spaudimui^
praktiškai suteikdama jam 
masinės informacijos prie-

Paskutinis pasisakė „Są
jūdžio“ grupės vadovas iš 
Kretingos. Savo kalbą j L 
pradėjo lietuvių kalba, aiš
kia kairiąja „Sąjūdžio"

PERSITVARKYMO ETAPAI

PASLAUGOS GYVENTOJAMS
liniai, kaip komunalinio ūkio skyrius, 
remonto statybos baras, teikia taip pat ir 
kai kurias papildomas paslaugas gyvento-

Sutinkamai Atomines energetikos ministe 
rijos komisijos sprendimui, 1987 m. visos 
atominės elektrinės įneša papildomas lėšas 
į liaudies ūkyje naudojamų prekių gamybą.
Tokie Ignalinos atominės elektrinės pada jams.

Praeitais melais plataus vartojimo pre- mybes, kad ištempti planą,
kių gaminamų centralizuoto remonto ceche, Vasilijus Sergejevičius Kuplianskis, 
realizacijos planas buvo nedidelis — viso CRC viršininko pavaduotojas, papasakojo,
du tūkstančiai rublių, o 1989 metais reikia kokie reikalai plano vykdymo klausimais,
pagaminti, ir realizuoti prekių 15 lūkst. Be liaudies vartojimo prekių gamybos,
rublių sumai. Darbininkų aprūpinimo sky- CRC įpareigotas dar vykdyti eilę apmoka
ntis, sudaręs sutartį su centralizuoto mų paslaugų gyventojams — 1 įjį..;
remonto cechu jų prekių pardavimui, ne- rub. apimtyje į metus, kurie (rubliai)
noriai (kas teisinga) ima brangias prekes patenka ne į parduovę, o į įmones kasą.
realizuoti. Ko pasėkoje, cechas savo paskir- IAE darbuotojai, tikriausiai, pamena 
tinti ir sąlygomis, tolintas nuo namų spalvingą skelbimą, kurį iškabino CRC.
šeimininkių ir auiomėgėj’ų turi parodyti kviesdami kreiptis su pasiūlymais,
visas savo komercines ir funkcines galir gavo užsakymus, tačiau masinei gamybai

jie netiko* Vartai garažams, apmušti 
skarda — ar daug tokių durų^ reikia 
Sniečkaus gyventojams? Gautas užsakymas 
elektros muštuvui, tačiau CRC tai perdaug 
sudėtingas darbas.

Kaip matome, šių prekių 
pradžiai, reikalingas
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kooperatyvas, susikūręs prie įmones. O 
asortimento paieškos, kuris atliktų gyven
tojų poreikius ir gamybos sąlygas, dar 
neužbaigtos. Kažkiek gali padėti ir Darbi
ninkų aprūpinimo skyrius. Kaip rekomen
duojamą gaminį statybinių medžiagų 
parduotuvė MSV--21 pasiūlė gaminti au
tomašinų duslintuvus iš nerūdijančio 
plieno, plytas sodo pirtims* Vėl gi, nedide
lio kiekio poreikiui.

dekoratyviniai automašinų „Žiguli“ 
baubtai, iš plieno, kurio storis 1 mm. o 
reikėtų gaminti iš 0,8 mm storio, 
sklendes garažų vartams vietoje astuonių 
arba septynių rublių (pagal cecho kalku
liacija) parduotuvė parduoda po keturis 
rublius. Buvo ir teigiamas prekių įverti
nimas. Vonios ir virtuvės vandens maišytu
vo ventilių poreikis didelis. Sausyje jų 
buvo parduota 150 štukų.

... . Atskiroje nuotraukoje parodytas židinys.
Nuotraukoje jūs matote idėją, įdiegtą Parduotuvėje jis nėišstalvtas. tačiau kaip

gyvenime — prekių pavyzdžiui pardavih reklaminio išsiųsta nutraukta j Vilnių
niui, pagaminti CRC. Tarp kitko, kol j.ur vv|<sta liaudies vartojamų prekių
statybinių medžiagų parduotuvės direkto- parocja> Gal kas nors atsilieps,
rius. kurioje ant lentynų guli mūsų prekes, 1 .. . ... .,.. mil ^niraii*/llotn
pasakojo mums apie tarpusavio santykių Be išvardintų, išleidžiamų ccntral1 į“°l 
su CRC mechanizmą, kažkoks pirkėjas ’ remonto ceche prekių asortimento. įeina 
susidomėjo sklende garažo vartams. Mes ir tepalo filtras kamuojantis 12 rublių,
taip pat pastebėjome, kad jis teisingai aptvaras - 70 rub ,™° f'a “rl“ :
įvertino preke ir ją nupirko. šiltnamiams kainuojantis 35^ rub- kronš

Vis dėl to kai kurias pastabas prekiaujanti lemas skalbimams džiauti 7 50 •
organizacija gauna. Genadijus Matvejevi- Kaip pasakė V. Kup iansk.s velta., l au-
ėius Šlaveckis direktorius, pažymėjo, kad dies vartojamų prek.ų gamybą pa.ms

gamybos
prekių

;§§ c
išankstinis

vartojimo kiekio reikmės nustatymas. Sun
ku įsivaizduoti Vitalijų Sergcjevičių pre
kių poreikio registratoriaus vaidmenyje,

Kad

K.mi vaidmenyje,
nors tai ir nereikia* Jis turi kitas užduotis. 
Tuo pačiu, šia kryptimi jau kai kas atlikta). 
Numatyta eilė priemonių, kurios bus rei
kalingos sniečkiečiams. Sprendžiant pagal 
sąrašą, jį sudarinėjo vyrai, nors * ne lai 
svabiansia.
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Atominė elektrinė ir židinys. Atominė 
elektrinė ir virtuvės ventilis. Ar ne per 
daug harmoningas sutapimas. Tačiau kep
tuves gamina melaturgijos kombinatai. 
Skalbimo mašinas gamyklos gaminančios 
žingsniuojančiuosius ekskavatori u s.
Turbūt dėl to galima ginčytis 
ir CRC ne visi' jau labai 
džiaugiasi galimybe gaminti ratų gaubtus 
mašinoms* Vienok, mėgina. Gal 
naudinga?
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T. Višneveckaja 
A. Karaslovo nuotr.
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pagrindiniaisvarstomi sekantys VYKDOMOJO
KOMITETO
RŪPESČIAI

KAIP GYVENI, KOMJAUNIME? buvo
klausimai: w

— apželdinimo darbų pravedimas Snieč
kuje;klubas ginčų pravedimui atidarymasparduotuvesdaržovių
prekybos centre „Ežerynas“;

— individuali darbinė veikla;
— naminių gyvulių laikymo 

vykdymas.
Galutinis sprendimas klausimų dėl ge

riamojo vandens paros sunaudojimo grafiko 
sudarymo, pastato PTM moksleivių bend
rabučio išskyrimui buvo perkelti sekan
čiam posėdžiui.

rušiškai, vaikai jį gerai suprato ir mali
niai jam atsakinėjo. Vaikams tereikėjo 
penkių metų, kad jie kalbėtų rusiškai, o 
tai reiškia, kad galima pasiekti tokį lygį 
dėstant lietuvių kalbą rusiškose mokyklose.

Tačiau auditorija, lyg viso to negirdė
jusi, vienbalsiai ir įtikinančiai išreiškė 
savo įsitikinimą lame, kad pagrindas 
lokiam miestui, kaip mūsų, kalbėti lietuvių 
kalba, yra bendravimas. Kažkas prisipažino, 
kad su malonumu savo vaikus leistų lai
kyti lietuvišką vaikų darželį. Nuskambėjo 
taip pat nuomonė, kad negalima kurti 
atskiras mokyklas, kad vaikai atskirų 
tautybių turi bendrauti. Tada jie žinos ir 
supras kitų tautų kultūrą, vertinti ir 
žinoU šventes, svetimus simbolius (pa
vyzdžiui — vėliavos ant asfalto), kad
tik vaikai turi galimybę įaugti šaknimis 
į Respublikos kultūrą, kuri nėra .tėvų 
tėvynė, tačiau esanti brangi jiems patiems. 
Kontraargumentai Arbačiausko, Livenccvo 
ir dėl rusų vaikų lietuviškuose darželiuose, 
ir dėl apjungimo mokyklų — kažkaip pa
kibo ore. Tai buvo viela, kur, kaip aš
sakiau, nieks nesudėjo ant „i“ taškų, 
nesistengė suartinti arba bent jau palygin
ti dvi skirtingas pažiūras.

Žymi klubo posėdžio dalis buvo skirta 
Lietuvos LKJS CK laikraščio „Komjaunimo 
tiesa“ svarstymui. Kažkur buvo panašu į 
pas mus įvykusį susitikimą su redakcijos 
atstovais, ir stengiantis sušvelninti klau
simus, kurie tampa vis aštresniais jaunų 
žmonių tarpe, Livencevas suskubo juos 
įtikinti, kad vyriausiasis redaktorius — 
vaikinas sąžiningas. „Patikėkite man“ — 
pasakė jis- Ir taip pat Livencevas 
nams suteikė gerą įspūdį, labai 
juo tikėti. Tuo labiau, kad CK
sekretorius pasiūlė organizuoti dar vieną 
susitikimą su redakcija (konkrečiai su 
redaktoriumi) kartu su Lietuvos LKJS CK, 
o taip pat pasiūlė sniečkiečiams suteikti 
visą numerį, arba du. „Bus vien justi) 
medžiaga. Tiktai rašykite daugiau“, kalbė
jo Livencevas. VSV ir IAE komjaunimo 
komitetai. tikriausiai, ilgai nelauks-

Vėliau kalbėjo V. Černius.
CI\ sekretorius ideologijos 

pasakė, kad gegužės 
Vilniuje įvyks neeilinis 
suvažiavimas, kuriame bus priimta
publikos komjaunimo politinė programa, 
numatyta 3—5 metams. Taip pat bus priimti 
respublikinės komjaunimo organizacijos 
Įstatai. Remiantis Lietuvos LKJS CK 
įstatais aiškaus supratimo kol kas nėra, 
kaip jo nėra ir VLKJS CK.

Įstatų pagrindai: a) finansinis savisto}* 
vumas; b) politinis savistovumas; c) or
ganizacinis savistovumas. Tokiu būdu, 
komjaunime bus įtraukti federalizmo prin
cipai. o VLKJS taps centru lygių 15 
suverenių sąjungų, kurios turės savo dele
gatus, ir kurios dalyvaus sprendžiant 
bendrą ideologinio VLKJS darbo veiklą, 
organizavimą tarptautinių arba sąujnginių 
festivalių. Smulkmenišką respublikinių or
ganų rūpybą laikas nutraukti.

Bus pakeitimai simbolikoje. VLKJS 
ženkleliai bus pakeisti, tačiau greta jo 
bus nešiojamas Respublikos komjaunimo 
ženklelis. Bus sava vėliava, savi garbės 
raštai- Piniginiai įnašai į VLKJS bus 
vykdomi faktiškai, o ne remiantis planu, 
kaip tai buvo daroma anksčiau.

Ir svarbiausia, Respublikos komjaunimas
nustos rūpintis viso Respublikos jaunimo 
interesais. Jaunimas galės jungtis į kitas 
organizacijas, kurios reikš savo interesus.

Esant „gerai tradicijai“, kurią priminė 
Sirvydis, dešimtos valandos pradžioje 
kavinė „Pasaka“ uždaroma, ir klubo 
nariai buvo priversti išsiskirstyti.

Šokių kaip paprastai, nebuvo- Sekančio 
susitikimo klausimais kreiptis į Sirvydį.

T. Anatoljeva

Vakarų slaiybos valdybos komjaunimo 
komitetas apie dvejus metus atgal įkūrė 
diskusijų klubą „Dialogas“ (nemaišyti su 
tik ką šaknis leidžiančiu Žmogaus klubu, 
kuris stengiasi sekti savo analogą 
Vilniuje, klubą „Dialogas“). Komjaunuolių 
klube nėra narystės, nereikia mokėti 
įnašų, netgi nėra nuolatinių jo lankytojų, 
taip, kad tai nelengva pavadinti klubu- 
Greičiau, kad tai toks pavadinimas — 
atsiliepimas į jaunų žmonių reikalavimą 
toliau nuo „priemonių“, „posėdžių“, „pasi
tarimų“, o arčiau kažkam žmogiškam ir 
jaukiam.

Pokalbio lema
Sąmoningai nesakau „diskusijos“, 
kad pokalbis ne visada įgyja 
formą, o būna, išsilieja į 
dalyvio siekius greičiau „įteikti 
bagažą kitam“, t. y. išsakyti kas svarbiau
sia. tokiu būdu oponentas daro tą patį, o 
taškus virš „i“ sudėti nėra kam. Būna ir 
įaip, kad pokalbis įgauna paskaitos formą, 
kaip lai buvo paskutinį kartą, kada Lietu
vos LKJS CK atstovas papasakojo apie 
būsimus pakeitimus Respublikos komjau
nime ir atsakė į klausimus. Reika pasakyti, 
jaunimas klausė užgniaužęs kvapą, matyt, 
klubo organizatoriai pataikė, suorganizavę 
tokį susitikimą ..Dialogo“ rėmuose.

Bendrai „Dialogas“ —■ tai klubas pra
vesti ginčams. Ir dar su kava arba koktei
liu- Klubas laikomas miesto, gaila tik, kad 
Ignalinos atominės elektrinės komjaunimo 
komitetas nerado jame sau vietos. Sako, 
kad tarp elektrinės komjaunuolių nėra 
norinčių dalyvauti. Iš kitos pusės, kavinėje 
..Pasaka“ vasario 9 d. nebuvo vietos net 
obuoliui nukristi. Tikriausiai Artūras 
Sirvydis, Vakarų statybos valdybos komjau
nimo komiteto ‘sekretorius, susiėmė už 
galvos: jeigu dar prie klubo prisijungia 
elektrinės jaunimas. Reikia nuomoti resto)- 

salę, o ten toks pokalbis..- Be 
paskutinės eilės negirdės 

pasisakančiojo. Gal elektrinės jaunimas 
įkurs savo klubą? Ar neduos impulso šiai 
minčiai mūsų reportažas iš paskutinio 
klubo posėdžio?

taisyklių

talpą, tame pačiame pas
tale, įėjimas i š kiemo pu
sės. Kadangi buletas yra 
patogioje vietoje gyventojų 
upsiianKyinui, daug duoda 
DarbininKų aprūpinimo sk>> 
riui pajamų, buvo nutarta, 
apsistoti prie antrojo pasiū
lymo. Buvo svarstomas 
klausimas dėl minimalaus 
plautų daržovių kiekio ap
rūpinimo velkančias maisto 
prekių parduotuves (įskai
tant darbininkų aprūpini-

skyriaus galimybes).
... Darbininkų aprūpini-

skyriaus viršninko pa
vaduotoją L. Pieviškį 

įpareigoti atidaryti daržo
vių parduotuvę 1989 metų 
gegužės 1 d.

( Iš vykdomojo komite
to sprendimo)

3- Posėdyje patvirtintas 
asmenų sąrašas, kuriems
leista užsiimti individualia, 
darbine veikla su patentais^^ 
(papildomai jau veikian-^B
tiems).

Viso Sniečkuje užregis
truota 63 žmonės, kurie 
užsiima individualia darbi
ne veikla, jie visi dirba 

amatininkų darbus, nepri
imdami užsakymų iš gyven
tojų (buitinė sfera), tie
siog pateikdami savo ga
minius j parduotuves.
4. *.. Prašyti kooperatyvą 

„Visaginas“, suderinus su 
rajono architektu, paruošti 
projektinę dokumentaciją 
šunų pasivaikščiojimo aikš
telei iki 1989 metų balan

džio 1 d. Įpareigoti Igna
linos atominės elektrinės 

ūkio skyrių iki kovo 20 d. 
sudaryti sutartį su veteri
narijos tarnyba suteikti 
veterinarinę pagalbą nami
niams gyvuliams gyvenvie
tėje, ne rečiau kaip 1 kar
tą j mėn.; pravesti mė- 
nesininką gaudymui bena- 
inių gyvulių gyvenvietės 
teritorijoje nuo kovo 10 d. 
iki balandžio 10 d.

(Iš vykdomojo komiteto 
sprendimo)

komisijai.
... Miško baro darbinin

kams būtina paskaičiuoti so- 
mecižiajgos kiekį 

Sniečkaus girininkijoje, ku
rią galima būtų panaudoti 
gyvenvietės apželdinimui; 
surasti laisvus žemės plo
tus mokykliniams medely- 

galima
būtų auginti pušis gyven
vietei;

Ignalinos atominės elek
trinės direktorių įpareigoti 
1989 metais užsakyti pro
jektinę dokumentaciją že
mės
elektrinės; Vakarų statybos 
valdybos viršininką 
ruošti projektinę dokumen
taciją statybos bazės in
dustrijos ir karinio dalinio 

dar-

1. Del apželdinimo klau- 
i>kelia eilė 

proDiemų. Ne visais pro- 
jeKluojaniais želdiniais ga
li aprūpinti medelynai. Ha
gai 8MV-Ž paskaičiavimus, 
kamenio buima 23 tuksi.

10 tuksi.

Simų buvo

dinamos

skelbiama iš anksto.
todėl, 

diskusijų 
kiekvieno 

savo
št., susitarta 
Pasodinus 2 tuksi- planinių 
vijoklių, galima tikėtis
čU0--bU0 št. augimu.
Trūksta medelynuose kaš
tonų. Sekantiems metams 
sodinamąja medžiaga aprū
pinimas sudaro 
procentų. Yra dar susida
riusi už 1987—88 v., m. 
sodinimo skola, Bendrai
reikalai neblogi, nes laiku 
pasirūpinta pateikti paraiš
kas. Jei būtų galima žinoti 
perspektyvą 2—3 melams, 
tai būtų labai gerai.

net esant gerai 
medžiagos

kuriuosenams,

1110
75-80

moregeneracijai prie

pa-

teritorijų gerbūvio 
bams atikti metų bėgyje, 
sodininkų kooperatyvo pir>- 
•mininką — apželdinti sodų 
teritoriją, remiantis projek
tu. Prašyti Zarasų autoke
lių valdybą atlikti gerbūvio 
darbus ir apželdinti kelio 
j Ignalinos atominę elekt
rinę kelkraščius 1989 me
tais*

Tačiau
sodinamosios 
kokybei, sodinukai blogai 
prigyja dėl blogo jų pri

kelsi ino žiemos laikotarpiui. 
Negalima džiaugtis gera 
paruošiamųjų darbų kokybe 
pavasario sodinimui, 
dabar būtina ruošti 
sėjas krūmų 
kuoliukus jauniems 
niams pririšti.

vaiki-
norėjosi
antrasis Jau 

tram 
sodinimui, 

sodi-
Įpareigoti Ignalinos ato

minės elektrinės komuna- 
linio ūkio skyrių, kartu su 

autorinės priežiūros atsto
vais ir architektais nusta
tyti kiek yra tuščių žemių 

kvarta-

rano 
mikrofono

dėlAštrus klausimas 
apželdinimo teritorijų prie 
sodo sklypų, gerbūvio sta
tybos industrijos bazės 
icritorijoje ir kelio ruože, 
kuris veda į elektrinę.

Susirūpinimą kelia bar
bariškas požiūris į sodinius, 
kurių dauguma išmindoma, 
sunaikinama, trūksta dar
buotojų apželdinimo bare, 
esant numatytiems dideliems 
darbams ateityje.

Kaip paaiškėjo, dėl žmo
nių trūkumo sunkumų 
nesusidarys. Visuomeniniu 
pagrindu padės moksleiviai, 
pasiruošę organizuoti šeš
tadienines talkas komjau
nuoliai- Šiais metais pla
nuojama pirmąjį mikrorajo
ną paruošti valstybinei

gyvenvietės namų 
luosc ir suderinti jų ap

želdinimą iki balandžio
Pokalbyje dalyvavo Lietuvos LKJS CK 

antrasis sekretorius (toliau CK), neseniai 
buvęs maskvietis N. Livencevas, CK sekre
torius ideologijos klausimams V. Černius,

pirmoji

klausimams 
27—28 dienomis,

Lietuvos LKJS 
Res/-

1
d.

Organizuoti operatyvinį 
štabą pravedant sodinimo 
darbus gyvenvietėje, įvyk
dymo laikas — kovo 10 d.

(Iš vykdomojo komiteto 
sprendimo)*

2. Svarstant 
mikrorajono

komiteto
Pavlovą, rajono komjauni 

mo komiteto antroji sekretorė D. Cicienė, 
komiteto organizacinio 

rajono 
Vakarų 

buvęs

rajono komjaunimo 
sekretorė E.

rajono partijos
skyriaus vedėjas J. Berdikšlis, 
partijos komiteto instruktorius, 
statybos valdybos komiteto narys,
VSV komjaunimo komiteto sekretorius V. 
Arbačiauskas ir Ignalinos AE komjaunimo

-Savickis- 
VSV

pirmojo 
gyventojų 

kolektyvinį pareiškimą dėl 
daržovių parduotuvės islei- 
gimo prekybos centre, buvo 
svarstomi du pasiūlvmai: 
bufetą ..Sulivs“ orekvbos 
centre atiduoti daržovių 
skyriui arba perorgani
zuoji buvusia fasavimo pa-

organizacijos sekretorius M.
^B Organizatorius — A. Sirvydis ir 

komjaunimo komitetas.
Sį kartą diskusijų pagrindu buvo

Įsakas dėl lietuvių kalbos ir Respublikos 
komjaunimo suverenumas.

Atrodytų, kokia nauda pilstyti tuščią į 
kiaurą? Kalbos, kalbos — viskas apie tą 
patį. Vienok, pamirštame, kad 
aplinkui girdime panašias 
Klubas suteikia galimybę išgirsti kitą, 
netgi visiškai priešingą nuomonę. T. y.
išnyksta bjauri iliuzija „kaip aš galvoju, 
galvoja daugelis“.

Bendras Įsako vertinimas klube toks, 
kad jį priėmė nesant lietuvių kalbos
mokymo bazės- Tuomet, • kai lietuvių 
mokymo rusų kalbai bazė sudaryta. Dėl 
to, kad Sniečkuje prigyti lietuvių kalbai 
sunku: nėra bendravimo kultūros, N. 
Livencevas pažymėjo, kad pagrindo reikia 
ieškoti ne bendravime, o dėstyme. Jis pa
pasakojo apie susitikimą su Kauno sep
tintokais, kurie neturi galimybės išmokti
rusų kalbos- Nuo mažumės jie girdi tii</ 
lietuvių kalbą. Tačiau kada Livencevas, dar 
tada nemokėjęs lietuvių kalbos, kalbėjo

POLITINIO BRANDUMO AUGIMAS SEZONO
ATIDARYMAS

mes 
nuomones.

Kaip geras šeimininkas, 
neskubant papasakojo apie 
gyvenvietės perspektyvą J. 
Žilinąs. Imponuota savikriti
ka, politinis kandidato 
sprendimų brandumas.

Daug įdomaus apie že
mės ūkio gyvenviečių pers
pektyvas Lietuvoje papasa
kojo Lietuvos TSR Agro- 
promo pirmininko pirmasis 
pavaduotojas K. Konoplio- 
vas. Pačiu teisingiausiu ir 

atviriausiu buvo R- Kum
pio pasisakymas. Jis pasakė, 
kad konkrečios programos 
kandidatas gali ir neturėti, 
tačiau svarbu, kad šiandien 
jis užimtų konkrečią ir są
žiningą politinę poziciją ir 
su šia pozicija išžiūrėtų 
kiekvieną problemą. Kumpis 
pasakė svarbiausia: jis už 

socializmą. Lietuvos suvere
nitetą. internacionalizmą.

Kandidatų į deputatus 
patikėtinių pasisakymais 
prasidėjo susitikimas su 
Sniečkaus rinkėjais. Susiti
kimą vedė Ignalinos 
partinio komiteto 
rius A. Kulakovas-

Vandens turistų grupė, 
kurią sudarė Degučajevas 
P. A. (RAS), Selivanovas 
A. V., Pridnia A. A* (DA 
ir ST skyr.), Lvov S. E. 
(ATS) kovo mėn. 4 d. įvyk
dė. turistinį žygį Dubnos 
upe nuo Skeltovo km. Iki 
Stučkos gyvenvietės.

Susilieti su 
pajusti save jos 
padės Jums klubas 
taras“. Prašome 
šiuo adresu: Festivalio 8, 
lV-a laiptinė, antradieniais 
ir ketvirtadieniais nuo 20 
vai.

AE'
sekrclo-

Kandidalų patikėtiniai su
pažindino susirinkusius ne 
lik su biografija, pažymėjo 
ir konkretų darbo indėlį 
kiekvieno kandidato per
sitvarkymo etapui. Pačių 
kandidatų pasisakymai tapo 
tąsa rimto konstruktyvaus 
pokalbio apie Respublikos 
ir gyvenvietės šiandieną.

Kariškai trumpai savo 
politinę platformą išdėstė 
pulkininkas A. Banzaris. 
Kaip matyti jo pasisakyme, 
armija gyvena tais pačiais 
įvykiais, kaip ir visa mūsų 
visuomenė.

Pasirodymas tribūnoje V. 
Ivanovo, vieno iš „Vieny
bės“ vadovų, buvo sutiktas 
aplodismentais. Jo progra
moje sutelktas dėmesys 
kultūrai, ekologinei proble
mai- Sąžininga internaciona
linė pozicija, manau, iššau
kė sniečkiečių simpatiją

gamta ir 
dalimi 
„Gin- 

kreiptis

S. Lvov

NEGATYVUS FAKTAI SKELBIMAS

Dekretinių ir neapmokamų 
naujagimio priežiūrai skirtų 
atostogų laikotarpiu Igna
linos AES vaikų darželiams 
reikalingi:

— auklėtojai;
— auklėtojų padėjėjai;
—- sanitarės-slaugės;
— valytojos.

Atlyginimas pagal etatų
N. šildbachas sąrašą.

dvi pravaikštos: A. Sigaje- 
vas, elektros cecho elektro- 
montuotojas ir V* Astaninas, 
reaktorinio cecho šaltkalvis.

•4 Milicija praneša, 
vasario mėn. įvykdytos trys 
asmeninio turto vagystės. 
Iškelta valstybinio 
vagystės baudžiamoji byla.

Užregistuoti du kelių eis

mo įvykiai, kurių metu su
žeisti žmonės.

4* Vasario 13 d., apie 8 
vai. ryto, netoli kryžkelės, 
išvažiuojant Iš Sniečkaus 
kelių eismo įvykyje žuvo 
dviratininkas* Mačiusius šį 
įvykį prašome 
milicijai telef. 31163, 31260.

elektrinės
žiniomis,

4“ Remiantis 
kadrų skyriaus 
vasario mėn. buvo du visuo
meninės tvarkos pažeidimai: 
A. Katričenka, komunalinio 

ūkio šaltkalvis ir V. ldše-

Susitikimas su rinkėjais 
parodė, kokiais greitais tem

pais pas mus vyksta poli
tinio brandumo augimas ir, 
kad ne taip jau mes toli

mi nuo visuomenės tikros 
demokratizacijos.

kad

vas. šiluminių tinklų ir po
žeminių komunikacijų ce

cho šaltkalvis pabuvojo med- 
U/registruotos

turto
skambinti

blaivykloje.
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